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REVISTA PRESEI 
 
 

 Un procent de 78% dintre salariații din Sănătate consideră ca Legea salarizării unitare va avea efecte negative (sondaj) 
Un procent de 78% dintre salariații din Sănătate consideră ca Legea salarizării unitare va avea efecte negative 
asupra lor, potrivit unui studiu realizat de Centrul de Cercetare și Dezvoltare Socială ''Solidaritatea'', comandat de 
Federația Solidaritatea Sanitară. 
"78% dintre respondenți consideră că efectele Legii 153/2017 asupra salariaților din sănătate vor fi negative 
(81,5% dintre respondenți afirmă că sunt informați privind efectele Legii 153/2017; 96% dintre aceștia consideră 
că efectele legii asupra salariaților din sănătate vor fi negative)", menționează sursa citată. 
Pe de altă parte, un procent de 62% din personalul medical a declarat că a avut cel puțin odată intenția de a pleca 
să muncească într-o altă țară, iar ponderea intenției generale de a pleca este mai mare la medici (69%) decât la 
asistentele medicale (55,2%). 
"20% dintre respondenți declară că au făcut demersuri pentru a pleca în ultimele 6 luni (chiar în condițiile unei 
campanii susținute din partea Guvernului de promovare a creșterilor salariale). Distribuția per specialități indică 
intenția cea mai mare de a pleca pentru medicii rezidenți (38,4% dintre ei intenționează, au făcut demersuri), 
urmați de medicii specialiști (24,4%). Demersurile sunt: informarea, trimiterea de CV-uri direct și prin firmele de 
recrutare, învățarea unei limbi străine sau pregătirea actelor necesare", se precizează în comunicatul remis 
duminică AGERPRES. 
"Studiul privind impactul prevederilor Legii unitare de salarizare asupra intenției personalului medical de a migra 
pentru muncă" are la bază răspunsurile date de personalul medical din unitățile publice la întrebările din 
chestionarul online. 
Invitația de completare a fost transmisă către 34.000 de lucrători din sectorul sanitar din toate regiunile țării, 
țintiți atât prin intermediul adreselor de e-mail, dar și prin aplicațiile specifice dezvoltate în cadrul rețelei de 
socializare Facebook, iar selecția respondenților a fost una aleatorie, în funcție de dorința salariaților de a 
răspunde invitației de participare la cercetare. Aplicarea chestionarelor s-a făcut în perioada 13 — 20 octombrie 
2017, din numărul total de completări fiind reținute spre prelucrare un număr de 1.300 de chestionare. 
Federației Solidaritatea Sanitară a atras atenția vineri că protestele din Sănătate nu au fost desfășurate de o 
singură organizație și nu vor înceta prin retragerea acesteia, ci prin rezolvarea problemelor salariaților, deoarece 
promisiunile fără acoperire nu țin loc de satisfacerea revendicărilor. 
Declarația reprezentanților Federației vine la numai o zi după ce Sanitas a anunțat stoparea acțiunilor de 
protest, în urma discuțiilor purtate în cadrul Consiliului Național al Federației, la care au participat premierul 
Mihai Tudose, ministrul Sănătății, Florin Bodog, și președintele PSD, Liviu Dragnea. 
Președintele SANITAS București, Viorel Hușanu, a declarat pentru AGERPRES că au fost rezolvate patru din 
revendicările sindicaliștilor, respectiv s-au găsit soluții menținerea sporurilor până la 1 martie 2018, menținerea 
tichetelor de masă, precum și păstrarea orelor de lucru, la 35 de ore pe săptămână, cu o singură gardă obligatorie 
pe lună. 
În replică, Solidaritatea Sanitară afirmă că transferul contribuțiilor angajatorului în salariul de bază al angajatului 
rămâne în continuare cea mai mare pierdere pentru salariații din Sănătate, raportat la drepturile salariale 
prevăzute de forma actuală a legii. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Se cere MODIFICAREA Legii Pensiilor. Sindicatele din învăţământ, noi solicitări către Guvern 
Federaţia Sindicatelor Libere din Învăţământ (FSLI) solicită Guvernului modificarea Legii pensiilor, astfel încât 
profesorii să se poată pensiona cu trei ani înainte de împlinirea vârstei de pensionare. Sindicaliştii invocă 
epuizarea şi suprasolicitarea psihică a profesorilor, dar şi unele probleme medicale, care duc la îngreunarea 
desfăşurării activităţii didactice, potrivit NEWS.RO. 
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FSLI susţine că unii profesori sunt nevoiţi să lucreze chiar şi cu 38 de elevi la clasă, ceea ce înseamnă atenţie 
sporită pentru fiecare elev în parte, o mai mare responsabilitate faţă de elevi şi pregătirea lor, precum şi consum 
psihic şi efort în ceea ce priveşte conduita şi pregătirea profesională, toate acestea ducând la epuizare. 
De asemenea, mai spun sindicaliştii, sunt cazuri în care profesorii au avut probleme de sănătate şi au vrut să iasă 
mai devreme la pensie, dar pensionarea pe caz de boală ar fi însemnat ”venituri umilitoare, sub limita de 
subzistenţă”. 
“Federaţia noastră a făcut demersuri şi a solicitat premierului Mihai Tudose ca în noua Lege a pensiilor, în 
sistemul de educaţie, să fie permisă pensionarea cadrelor didactice cu trei ani mai devreme. Numărul anual al 
dascălilor care ar putea solicita acest lucru nu va fi atât de mare încât să pună presiune pe bugetul pensiilor şi 
asigurărilor sociale”, a declarat preşedintele FSLI, Simion Hancescu, precizând că, din cauza pensiilor ”de mizerie”, 
cei mai mulţi profesori solicită prelungire de activitate, pentru că nu pot alege varianta de a avea venituri din care 
nu se pot întreţine. 
”Consideraţi că un cadru didactic cu o vechime de 40 de ani nu merită dreptul de pensionare cu trei ani mai 
devreme? Asta în condiţiile în care există alţi angajaţi în sistemul public, care se pot pensiona şi la vârsta de 45 de 
ani. Nu vrem să arătăm cu degetul, dar, din nou, educaţia este privită cu dispreţ sau cu indiferenţă, chiar dacă şi 
cei care fac legile acestei ţări au trecut prin băncile şcolii româneşti şi au avut ca prim exemplu în viaţă un 
profesor sau chiar dacă, la rândul lor, au copii şi vor o educaţie sănătoasă”, a mai spus Hancescu. 
De asemenea, sindicaliştii consideră că pensiile trebuie calculate în funcţie de contributivitatea la fondul de pensii, 
întrucât sunt cazuri în care pensiile au ajuns să fie mai mari decât veniturile încasate de angajaţi şi, deşi în 
învăţământ pensia medie este în jur de 1.000 de lei, în alte sisteme pensia este de peste 3.000 de ei, 
„Constatăm că există persoane care ies la pensie la 43 de ani, cu o pensie de peste 10.000 de lei, în timp ce pe un 
profesor, după 43 de ani de muncă, statul român îl «recompensează» cu o pensie de 1.500 de lei, întrucât 
principiul de calcul este diferit faţă de cel aplicat în cazul altor bugetari. Considerăm că singurul  principiu care 
trebuie să stea la baza calculului  pensiilor din România trebuie să fie cel al contributivităţii la fondul de pensii! 
Dacă nu, atunci cerem pensii speciale şi pentru profesori!”, conchid sindicaliştii. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Senat: Ordonanța privind plata defalcată a TVA, pe ordinea de zi a plenului 
Senatul ar putea dezbate și vota, marți, proiectul de lege pentru aprobarea Ordonanței de urgență 23/2017 
privind plata defalcată a TVA. 
Actul normativ este înscris pe ordinea de zi a plenului cu mențiunea dezbaterii sub rezerva depunerii raportului de 
către comisia de specialitate. 
Luni, Comisia de buget-finanțe a Senatului a decis modificarea Ordonanței de urgență 23/2017 privind plata 
defalcată a TVA, stabilind ca această măsură să se aplice doar pentru firmele aflate în insolvență, faliment și cele 
care la finalul anului 2017 au datorii la plata TVA. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 UPDATE Dragnea: Proiectul de buget va fi depus la Parlament în noiembrie și adoptat la finele aceleiași luni sau la 
început de decembrie 
Proiectul de buget pentru 2018 ar urma să fie depus la Parlament în luna noiembrie și, cel mai probabil, adoptat la 
finele aceleiași luni sau în primele zile ale lunii decembrie, a declarat luni seara președintele PSD, Liviu Dragnea. 
"Am discutat, deja, de săptămâna trecută și în coaliție și cu colegii de la Guvern și le-am spus că, până la urmă, ne 
asumăm noi dacă este o mică întârziere a bugetului în Parlament, dar important este ca toate măsurile pe care le-
am decis să poată să fie adoptate, pentru că proiectul de buget trebuie să cuprindă toate măsurile de care am 
vorbit. Și este nevoie de procedurile guvernamentale, procedurile legale, procedurile administrative și de 
transparență pentru ca toate aceste măsuri să fie adoptate. Eu cred că în cursul lunii noiembrie proiectul de buget 
va fi depus la Parlament, sfârșit de noiembrie, în primele zile ale lui decembrie bugetul să fie adoptat", a declarat 
Liviu Dragnea la finalul unei întrevederi pe tema proiecției bugetare pe 2018 pe care liderii coaliției de guvernare 
au avut-o cu premierul Mihai Tudose, luni seară, la Vila Lac 1. 
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Referitor la discuțiile purtate asupra proiectului de buget pentru 2018, președintele PSD a precizat că vestea bună 
este că se vor respecta țintele de deficit și în 2018. 
"Vestea bună, de fapt nu e o noutate pentru noi, se respectă țintele de deficit sub 3% pentru anul 2018. S-a 
discutat și despre rectificarea pozitivă care va fi în acest an și pe acest an deficitul va fi sub 3%", a spus Dragnea. 
Liderul social-democraților a adăugat, în context, că definitivarea proiectului de buget pentru 2018 depinde și de 
avizul CSAT. 
"Sigur că depindem și de avizul de la CSAT, care nu cred că o să întârzie", a afirmat Dragnea. 
Tot el a precizat că la Vila Lac 1 au avut loc discuții pe temele privind transferul contribuțiilor de la angajator la 
angajat și split TVA. 
"Am vorbit firesc și despre transferul contribuțiilor, despre split TVA, săptămâna trecută am avut o o ședință a 
coaliției și astăzi le-am spus colegilor că am transmis amendamentele la Senat domnului Eugen Teodorovici 
pentru a le adopta în comisia de specialitate", a mai spus Dragnea. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Patronii atacă măsurile guvernului. 6 milioane de contracte de muncă vor fi modificate de la 1 ianuarie 
Patronii firmelor mici şi mijlocii atacă măsurile fiscale luate de Guvern. Vor crea haos în economie, avertizează 
întreprinzătorii privaţi. Aceştia se tem că vor intra în blocaj din cauza mutării contribuţiilor de la angajator la 
angajat şi a introducerii contribuţiei asiguratorii cu doar două luni înainte de sfârşitul anului. Măsurile sunt 
necesare dacă vrem să-i convingem pe români să nu mai plece la muncă în alte ţări, susţin reprezentanţii coaliţiei 
de guvernare. 
Opt din zece patroni consideră că mutarea contribuţiilor de la angajator la angajat va bulversa mediul de afaceri, 
după cum arată un studiu al Consiliului pentru IMM-uri. 
Antreprenorii spun că nu au timp suficient să pună în aplicare schimbările propuse de Guvern. 
Mutarea contribuţiilor de la angajator la angajat şi introducerea contribuţiei asigurătorii pentru muncă ar urmă să 
aibă loc de la 1 ianuarie anul viitor. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Dragnea despre impozit zero la venituri sub 2.000 lei: Cred că în 2018 nu, dar efectul va fi aproape același 
Președintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat că nu crede că măsura impozitului zero pentru cei cu venituri sub 
2.000 de lei va fi aplicată din 2018, dar a adăugat că prin măsurile fiscal-bugetare preconizate pentru anul viitor va 
exista aproape același efect. 
"Cred că în 2018 nu, dar efectul va fi aproape același, pentru că vor veni deduceri în funcție de nivelul de 
salarizare, în funcție de nivelul de venituri și în funcție de numărul de copii. La final, efectul va fi aproape același", 
a declarat Liviu Dragnea, luni seară, la finalul discuțiilor purtate între liderii coaliției la Vila Lac 1. 
Președintele PSD a explicat și despre reducerea contribuțiilor sociale de la 39,25% la 35%, spunându-i-se că în 
programul de guvernare acest punct este prevăzut. 
"Este de la 39,25 la 35%. Există o condiționalitate de la Comisia Europeană ca aceste patru contribuții, ajutorul de 
șomaj, concediul medical, risc de accidente și creanțele salariale, să existe, dar nu le-am mai lăsat pe toate patru, 
ca să facă un agent economic patru ordine de plată, le-am pus într-una singură și prin asta s-a simplificat foarte 
mult. Deci, este contribuția asiguratorie pentru muncă. Așa se numește", a precizat Dragnea. 
Liderul social-democraților a afirmat și că punctul de pensie va fi 1.100 de lei de la 1 iulie 2018. 
"De la 1 iulie, cum este în programul de guvernare", a spus Dragnea, fiind întrebat dacă punctul de pensie va fi de 
1.100 de lei, așa cum s-a promis. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dragnea: Implicarea unei companii de stat în achiziționarea unei companii de energie în R. Moldova are suportul politic 
Președintele PSD Liviu Dragnea a declarat, luni, că la întâlnirea coaliției de guvernare care a avut loc la Vila Lac 1 s-
a discutat și despre implicarea unei companii de stat românești în achiziționarea unei companii de energie din 
Republica Moldova. 
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"Ne-a prezentat premierul câteva chestiuni strategice, pe care le abordasem acum două săptămâni de zile, astăzi 
(luni — n.r.) a prezentat care sunt propunerile lui, și anume o implicare a unei companii de stat românești în 
achiziționarea unei companii de energie din Republica Moldova și are susținerea și suportul nostru politic, pentru 
că este o măsură și economică bună și strategică pentru România și nu numai. Am discutat, de asemenea, despre 
o primă strategie de finanțare pentru mari lucrări de infrastructură, ne referim în primul rând la autostrăzi", a 
spus Dragnea după discuțiile din coaliția de guvernare pe tema proiecției bugetare pe 2018, desfășurate la Vila 
Lac 1. 
El a adăugat că în perioada următoare vor avea loc întâlniri tehnice cu finanțatori internaționali — Banca 
Mondială și BEI. 
"De asemenea, domnul ministru Stroe ne-a prezentat câteva probleme identificate la calea ferată și, din păcate, 
nu sunt probleme simple, nu sunt probleme ușoare. Am discutat, de asemenea, în acest context, despre 
realizarea infrastructurii mari, despre parteneriatul public-privat și decizia adoptată astăzi a fost ca acest proiect 
de lege sau acest proiect să fie adoptat prin ordonanță de urgență, pentru că este din ce în ce mai necesar și s-a 
lungit foarte mult. Și vor adopta prin ordonanță, ori săptămâna aceasta, ori săptămâna viitoare", a mai menționat 
liderul social-democrat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tăriceanu: Este posibil să facem reduceri de cheltuieli, dar nu vor exista concedieri 
Președintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat că în cadrul discuțiilor purtate între liderii coaliției luni 
seară, la Vila Lac 1, s-a abordat și necesitatea plafonării cheltuielilor generale ale statului, dar a precizat că nu s-a 
pus problema concedierilor. 
"Da, am discutat despre necesitatea plafonării cheltuielilor generale ale statului. Da, este posibil să facem și unele 
reduceri de cheltuieli, dar nu în sensul în care a fost evocat, nu vor exista concedieri. Am văzut titluri de acest gen 
care mi se par pur și simplu niște enormități, niște bazaconii. Nu s-a discutat despre așa ceva, dar cred că este 
necesar, în acest moment, să punem un plafon la cheltuielile materiale, pentru că avem nevoie de bani și avem 
nevoie de bani și pentru investiții", a declarat Călin Popescu Tăriceanu, la finalul întâlnirii pe care liderii coaliției de 
guvernare au avut-o cu premierul Mihai Tudose la Vila Lac 1. 
Liderul ALDE a adăugat că una dintre prioritățile discutate de principiu pentru bugetul de anul viitor va fi "alocarea 
fondurilor cele mai importante pentru realizarea proiectelor de investiții în diverse domenii, nu numai 
infrastructură". 
"Avem nevoie de investiții și în sănătate, și în educație, și în alte domenii esențiale, care să conducă la 
îmbunătățirea calității vieții cetățenilor", a mai spus Tăriceanu. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dragnea: Am convenit cu premierul ca sumele pentru tratamentele răniților de la "Colectiv" să fie suportate de la buget 
și în 2018 
Președintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat că a convenit cu premierul ca Guvernul să adopte în perioada 
următoare o ordonanță prin care sumele aferente tratamentelor răniților din clubul "Colectiv" să fie suportate de 
la bugetul de stat și în 2018. 
"Am discutat acum în coaliție, i-am cerut premierului, l-am rugat pe premier — și bineînțeles că are aceeași opinie 
— ca în perioada următoare să adopte o ordonanță prin care să se prelungească termenul în care bugetul de stat 
să poată să finanțeze chetuielile necesare pentru tratamentele supraviețuitorilor de la Colectiv, pentru că 
ordonanța în vigoare s-a referit la 2016 și 2017. Mai este nevoie de tratamente, mai au nevoie de sume în 
continuare și vor adopta o ordonanță ca și în 2018 să poată să fie finanțate aceste cheltuieli", a declarat Liviu 
Dragnea luni seară la Vila Lac 1, unde s-a desfășurat o întâlnire a liderilor coaliției de guvernare pe tema proiecției 
bugetare pe 2018. 
Referindu-se la tragedia din clubul "Colectiv", liderul social-democraților a spus: "Ce aș vrea să remarc, cu 
mâhnire, că și acum, după doi ani de zile, mai sunt unii care se folosesc de moartea acelor copii". 
(Sursa: Agerpres) 
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 Ministerul Sănătății împiedică pe cei cu mastocitoză să primească stimultentul promis de dna Firea 
Asociația Suport Mastocitoză România condamnă refuzul Ministerului Sănătății de a le aproba criterii de încadrare 
în grad de handicap în mastocitoză 
 Asociația Suport Mastocitoză România face parte din grupul de lucru de la Minsiterul Muncii, instituit prin 
OMMFPS 1921/2016 în vederea elaborării criteriilor de încadrare în grad de handicap în mastocitoză. Aceste 
criterii au fost trimise spre avizare ministerul sănătății încă din luna februarie a acestui an. După 7 luni, în lipsa 
oricărui răspuns, s-a constatat că direcția coordonată de Amalia Șerban, demisă între timp, a pierdut 
documentele, dar NU A INFORMAT PE NIMENI cu privire la acest aspect. Ministerul Muncii le-a mai trimis de încă 
două ori, inutil, întrucât refuzul de a le aviza este descalificant.  
 
Cei cu mastocitoză nu au acces la cromoglicatul de sodiu, un medicament care costa 50000 de euro/an pentru 
toți, dar primesc citostatice de 1,4 milioane de euro. La negocieri sunt chemați impostori care susțin ANS ul, adică 
accesul cu bani la tratament. În presă se solicită opinia unei asociații de pacienți abonate la TV, fără declarații 
fiscale de 9 ani, care efectiv a făcut rău bolnavilor, dar cu un individ care știe să spună ce comandă sistemul, 
sistem care îi apără ilegalitățile de a fi in consiliile de etică,deși nu îndeplinește criteriile fiscale și cele juridice. 
Fără medicamente, fără analize gratuite, fără criterii de încadrare în grad de handicap, bolnavii de mastocitoză 
sunt ținuți în viața de Asociația Suport Mastocitoză România de ani de zile.VREM DEMNITATE, NU CERȘIM LA TV, 
AVEM DREPTUL LA VIAȚĂ!  
(Sursa: Agerpres) 

 Firea: Tichetul unic de călătorie București-Ilfov va fi implementat în scurt timp 
Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a declarat luni că tichetul unic de călătorie București-Ilfov va fi 
implementat în scurt timp. 
"În această perioadă lucrăm împreună cu Ministerul Transporturilor (...) pentru a avea tichetul unic de călătorie 
București-Ilfov — cu un singur bilet de călătorie să poți să circuli cu autobuzul, troleibuzul, tramvaiul, cu metroul și 
cu CFR în interiorul municipiului București și pe raza județului Ilfov. E o mare realizare, pe care o pregătim de ceva 
timp și va fi implementată în scurt timp. Așa se întâmplă în orice capitală europeană, cumperi un singur bilet și 
poți să circuli cu acesta", a declarat Firea, la Antena 3. 
Ea a menționat că vor fi 500 de automate de la care vor putea fi cumpărate aceste tichete unice, cu fise, bancnote 
și cu card. 
"De asemenea, parcările vor avea acele automate — ca în întreaga Europă — de taxare și cronometrare a 
timpului", a adăugat Firea. 
Potrivit acesteia, în prezent, din cele 1.000 de autobuze existente, "300 stau în garaj, doar 700 sunt în traseu". Din 
cele 700, vor mai rămâne 500 în traseu, cărora li se vor adăuga cele 400 de autobuze noi pentru care Primăria 
Municipiului București (PMB) va ridica joi suspendarea licitației. 
"Mai rămân 500, 500 cu 400 — 900 și cu cele 200 cumpărate prin BERD — 1.100, dar noi, de calitate, care oferă 
condiții superioare, vara nu se va mai muri de cald în autobuz, vor fi toate autobuzele cu aer condiționat, vor avea 
toate televizoare, internet, ticketing", a afirmat Firea. 
Ea a susținut că aceia care au făcut contestații în cadrul procedurii privind achiziționarea a 400 de autobuze Euro 6 
au interese financiare foarte mari. 
"E posibil să aibă și tangență cu factorul politic, pentru că deja nu mă mai miră nimic. Chiar am încercat să aflu 
cine e în spatele unor firme care contestă de obicei achizițiile Primăriei Generale și am aflat că nu întâmplător 
existau și niște conexiuni în domeniul politic, e de la sine înțeles că ne referim la anumite grupări care bineînțeles 
că nu ne sunt prietene", a declarat Firea. 
În domeniul managementului traficului, primarul general a spus că o companie se va ocupa "profesionist" de 
semaforizare inteligentă, de tot cea ceea ce înseamnă temporizatoarele din intersecții, de crearea unor zone de 
fluidizare în momente de aglomerație. 
Firea a mai susținut că se vor construi noi parcări atât în zona centrală a Capitalei, cât și la intrarea în București, 
astfel încât cei care fac naveta să poată lăsa mașina personală acolo și să ia un mijloc de transport în comun. Ea a 
adăugat că la finalul programului, când cetățeanul va dori să-și preia mașina personală din parcare, dacă va 
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prezenta dovada că a circulat cu transportul public, parcarea va fi gratuită. "E un avantaj pe care-l creează PMB 
pentru a stimula cât mai mulți navetiști să nu mai pătrundă în oraș cu mașina personală", a explicat Firea. 
Ea dorește ca metroul să treacă în administrarea municipalității. 
"Am discutat cu domnul prim-ministru Mihai Tudose acum câteva zile și mi-a spus că se analizează la nivelul 
Guvernului, în special la Ministerul Transporturilor — și am analizat această situație și cu domnul ministru Stroe — 
ca metroul să treacă, așa cum e în întreaga lume, în administrarea Primăriei Capitalei, pentru că e parte a 
transportului public local, bineînțeles, cu tot cu subvenție. (...) În ce privește Centura Capitalei, ea va rămâne în 
continuare la Ministerul Transporturilor, solicitarea de a fi preluată această investiție la Primăria Capitalei a fost 
respinsă", a spus Firea. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Firea: Sunt convinsă că Guvernul va face demersuri pentru prorogarea termenului de renunțare la subvenția pentru 
energia termică 
Primarul general al capitalei, Gabriela Firea, și-a exprimat luni convingerea că Guvernul va face demersuri pentru 
prorogarea termenului privind renunțarea la subvenția pentru energia termică, stabilit pentru aprilie 2018. 
"S-au făcut deja câteva majorări (privind prețul gazelor — n.r.), din punctul de vedere al Bucureștiului, această 
majorare a fost acoperită de subvenție, deci, nu va fi simțită de bucureșteni și în marile orașe la fel s-a întâmplat. 
În ce privește eliminarea acestei subvenții, care într-adevăr ar determina ca multe familii din țară să nu mai poată 
să mai fie în posibilitatea de a-și plăti practic întreținerea, sunt convinsă că Guvernul va face demersuri în 
perioada următoare pentru prorogarea termenului. Eu am vorbit chiar astăzi la prânz cu Toma Petcu, ministrul 
Energiei, care mi-a spus, de asemenea, că va discuta cu ministrul Dezvoltării, cu viceprim-ministrul Paul Stănescu, 
de asemenea, cu domnul prim-ministru pentru a trimite deja o scrisoare în care să informeze asupra faptului că 
România nu e pregătită în acest moment să elimine total subvenția pentru energie termică atât în ceea ce 
privește subvenția acordată de autoritățile locale, cât și subvenția acordată de Guvern, prin Ministerul Dezvoltării 
Regionale și să se amâne, practic, să se proroge acest calendar", a afirmat Firea, la Antena 3. 
Ea a menționat că au mai fost astfel de situații. "Nu ar fi o premieră, este posibil, mai ales până la acel moment, 
să-i spunem T zero 2021, când se va elimina și bonusul de cogenerare și atunci ar avea o logică. În toată această 
perioadă, atât autoritățile locale, cât și Guvernul pot face investiții masive în acest domeniu, așa cum se va 
întâmpla și în Capitală, subvenția la un moment dat fiind eliminată natural, pentru că atunci când investiția merge 
direct către aceste rețele, conducte de termoficare, se elimină pierderile de către rețea și atunci factura automat 
la întreținere e mai mică și subvenția atunci poate fi eliminată treptat, dar nu brusc", a spus edilul. 
Firea crede că Executivul trebuie să solicite o prorogare a termenului. "Din punctul meu de vedere și din discuțiile 
pe care le-am avut și cu alți primari, cred că Executivul trebuie să solicite o prorogare a acestui termen, aprilie 
2018, până să spunem în 2021, când se va elimina practic și bonusul de cogenerare, cred că acel moment va fi 
suficient și acest timp e destul de generos pentru ca România să poată să fie pregătită astfel încât să nu mai fie o 
problemă socială atât de importantă renunțarea la subvenție", a declarat Firea. 
Ea e de părere că, în prezent, dacă se merge pe calendarul stabilit cu UE și Guvernul și autoritățile locale nu vor 
mai avea posibilitatea să subvenționeze energia termică în țară, situația va crea cazuri sociale grave iar în anumite 
localități, chiar "drame". 
"Dacă e să luăm cazul Bucureștiului, în ipoteza în care, dar eu nu o văd valabilă, pentru că vom subvenționa în 
continuare gigacaloria, în ipoteza în care cineva ar interzice această subvenție, spunând că trebuie să beneficieze 
de ea doar aceste grupuri vulnerabile — pensionari, șomeri și familii cu foarte mulți copii și un singur salariu — nu 
cred că ar fi corect. (...) Nu poți să consideri un om bogat un cetățean care are o familie care, din motive 
financiare, locuiește în continuare la bloc", a susținut edilul. 
Conform primarului general, cei mai mulți cetățeni din București care au avut venituri mai mari s-au mutat în 
special în județul Ilfov și în cartierele noi. 
"Nu poți să spui că (...) în blocurile așa-numite generic construite de regimul comunist înainte de '89 locuiesc 
bogați și pentru care Primăria nu mai trebuie să acorde nicio subvenție. Nu sunt deloc de acord cu această 
interpretare a înțelesului legislației europene, în sensul să elimini foarte multe familii de bugetari și nu numai care 
locuiesc în bloc în Capitală", a subliniat Fierea. 
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(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Raed Arafat: În cazul unei tragedii similare celei de la Colectiv nicio țară nu poate să se descurce singură 
Secretarul de stat în MAI Raed Arafat a declarat luni seara că în cazul unei tragedii precum cea care a avut loc în 
urmă cu doi ani în clubul "Colectiv" nicio țară nu se poate descurca singură și trebuie să apeleze la ajutorul altor 
state pentru a duce pacienții. 
"Dacă ai o tragedie similară cu cea de la Colectiv, eu vă garantez că nicio țară nu poate să se descurce singură și 
trebuie în continuare să apelezi la restul țărilor. (...) Problema infecțiilor nosocomiale este o problemă care nu 
este rezervată României. Fiecare țară are, din păcate, monștrii ei ca infecții nosocomiale. (...) Infecția se întâmplă 
din primele minute la bolnav", a afirmat Arafat la Digi 24. 
El a spus că în urma tragediei "s-au învățat niște lucruri iar conexiunile" sunt mult mai bune. 
Potrivit secretarului de stat, schimbarea la doi ani de la Colectiv în ceea ce privește secțiile de arși este "puțină". 
"În privința arșilor, din păcate, schimbarea este puțină. Da, s-a renovat Secția de terapie intensivă de la Spitalul de 
Arși, s-a profilat un număr de paturi, să zicem, la Spitalul Bagdasar Arseni, care deja primește bolnavi arși și devine 
din ce în ce mai profilat, având secție mai profilată pentru arși. Sunt discuții, dar la nivel de discuții de construcție 
de secție de arși lângă spitalele de urgență", a afirmat demnitarul. 
Arafat a menționat că unele cluburi au fost închise iar cei care nu dețin autorizații pot lua amenzi cuprinse între 
30.000 și 100.000 de lei. 
"Să nu uităm că unele cluburi au fost chiar autoînchise înainte să ajungă pompierii la ele. Acum, nimeni nu poate 
să garanteze că nu este cineva care funcționează ilegal undeva de care încă nu s-a aflat. Acest lucru este posibil 
într-un oraș de trei milioane, cu Ilfov cu tot. (...) Cei care nu dețin autorizații pot să obțină acum amenzi de la 
30.000 la 100.000 de lei", a mai declarat Raed Arafat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Primarul Capitalei pune PUNCT scandalului iscat de licitaţii. Anunţ de ULTIMĂ ORĂ privind achiziţia celor 400 
de autobuze RATB 
Primarul Capitalei, Gabriela Firea, a declarat în cadrul unei conferinţe de presă că toate contestaţiile depuse la 
licitaţia pentru achiziţionarea celor 400 de autobuze pentru RATB au fost respinse de către Consiliul Naţional de 
Soluţionare a Contestaţiilor (CNSC). Primarul general susţine că suspendarea licitaţiei va fi ridicată, iar noile oferte 
vor putea fi depuse începând cu 25 noiembrie. 
"În această perioadă care s-a scurs, licitaţia a fost suspendată de către CNSC pentru că au fost depuse mai multe 
contestaţii. Am crezut că acele contestaţii au o bază reală şi am fi fost dispuşi să corectăm caietul de sarcini. (...) 
Vreau să vă fac o informare a stadiului licitaţiei  RATB. Pe scurt, CNSC consideră că 95% dintre contestaţiile depuse 
sunt nefondate. Restul de 0,5% nu sunt considerate fondate, dar sunt anumite aprecieri pentru care trebuie să 
aducem lămuriri suplimentare. De aceea trag concluzia că suspendarea a fost una 100% nefondată, pentru că 
aspectele semnalate în contestaţii au fost derizorii. Primăria Capitalei va ridica suspendarea, iar noul termen 
pentru depunerea ofertelor va fi 25 noiembrie. În total au fost 31 de solicitări de clarificări, 14 notificări prealabile 
şi 10 contestaţii. CNSC a respins toate acestea.", a declarat primarul Capitalei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Anunţ ALARMANT al ministrului Afacerilor Externe: 'Costurile pot ajunge la 2,1 TRILIOANE de dolari...' 
Costurile lipsei de protecție online se ridică la 400 de milioane de dolari pe an, iar acestea pot depăși două 
trilioane de dolari dacă nu se iau măsuri de combatere a atacurilor cibernetice atât la nivel european, cât și 
național și global, a declarat, luni, ministrul delegat pentru Afaceri Europene Victor Negrescu, la cea de-a 7-a 
conferință internațională anuală cu tema "Noi provocări globale în domeniul securității cibernetice". 
"Tema securității cibernetice este o temă importantă nu doar pentru România, ci și la nivel european. În acest 
sens, e important să pornim cu câteva cifre, să ne referim la ce înseamnă sectorul digital și ceea ce înseamnă 
potențialul acestui sector. Pornind de la acest lucru, trebuie să pornim de la o realitate la nivel global. Până în 
2020 o să avem 4,1 miliarde de utilizatori de internet și peste 26 de miliarde de dispozitive de rețea, practic de 
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trei ori mai mult decât populația globală. Acest lucru face ca, practic, ceea ce înseamnă sectorul digital să aducă 
un plus în termeni economici, la dezvoltarea națională, la dezvoltarea europeană, la dezvoltarea globală. În 
termeni generici, până în 2020 estimăm că sectorul digital poate aduce la nivel global peste un trilion de dolari, 
ceea ce înseamnă o contribuție enormă. Dacă plecăm de la această contribuție enormă, trebuie să facem referire 
la o realitate: peste jumătate dintre companiile europene au făcut față unui atac cibernetic. Ceea ce înseamnă că, 
de asemenea, în fața acestui potențial, avem foarte multe provocări, care astăzi produc foarte multe costuri. În 
fiecare an, costurile lipsei de protecție online se ridică la 400 de milioane de dolari pe an. Dacă nu reușim să 
facem ceea ce ne-am propus în plan european, în plan național, costurile se pot ridica la 2,1 trilioane de dolari, 
ceea ce înseamnă costuri enorme și care se vor răsfrânge asupra consumatorului nu doar a companiilor, a 
administrației publice", a punctat Negrescu, potrivit AGERPRES. 
Oficialul a adăugat, totodată, că "în fața acestei realități, cetățeanul de rând trebuie să fie mai bine pregătit". 
"Într-adevăr, România nu este doar o țară care are, astăzi, foarte multă expertiză, ci poate fi un exportator de 
expertiză. Avem multă competență și e important să transferăm competența în servicii care sunt oferite pe plan 
european și, de ce nu, putem transforma aceste lucruri în faptul că putem să exportăm cunoștințe în ceea ce 
înseamnă elaborarea de politici publice. În contextul actual, în plan european, sunt foarte multe discuții despre 
reforma ENISA (Agenția Uniunii Europene pentru Securitatea Rețelelor și a Informațiilor — n. r.), despre Directiva 
NIS (Network Internet Security — n. r.). Evident, nu este suficient doar să se vorbească despre aceste lucruri, ci 
este important ca dvs., cei prezenți astăzi aici, să găsiți practic care ar putea să fie viziunea României și care ar 
putea să fie contribuția la nevoia de a lucra mai bine în plan european. Avem nevoie de o reformă, inclusiv a 
ENISA, dar care ascultă și de doleanțele existente în plan local și național. Avem nevoie ca toate competențele și 
toate resursele să fie folosite pentru ca situații precum atacul WannaCry să nu mai fie rezolvate de un tânăr de 20 
de ani. Este foarte frumos că s-a întâmplat așa, dar, în același timp, este extrem de îngrijorător că nu am găsit în 
interiorul nostru, la nivelul statelor membre, competența necesară pentru a rezolva această problemă. De fapt, 
vom vedea că exista această competență, dar care nu a fost folosită atunci când a existat în fața noastră un astfel 
de atac global", a spus ministrul delegat pentru Afaceri Europene. 
Acesta a menționat că România are competență pentru a rezolva problemele cauzate de atacurile cibernetice, iar 
în acest sens trebuie să promoveze propria viziune la nivel european pe acest subiect. 
"România are competență și vă pot da ca exemplu faptul că suntem statul care coordonăm partea de Cyber 
Defence pentru Ucraina, un program important prin care sprijinim Ucraina în combaterea atacurilor cibernetice. 
De asemenea, la nivelul OSCE, suntem coordonatori pe ceea ce înseamnă capacitatea statelor de a face față 
atacurilor cibernetice și mai vorbim despre Forumul Global unde suntem coordonatorii inițiativei olandeze pentru 
vulnerabilitatea coordonată și combaterea acesteia. Credem că ar fi oportun ca România să aibă un cuvânt de 
spus cu privire la acest sistem, să aibă o viziune a sa, să o promoveze, pentru că vreau să vă spun că la Bruxelles 
există decidenți dispuși să ne asculte", a afirmat Victor Negrescu. 
În perioada 30 — 31 octombrie, Centrul Național de Răspuns la Incidente de Securitate Cibernetică (CERT-RO) 
organizează la București cea de-a 7-a conferință internațională anuală la nivel înalt cu tema "Noi provocări globale 
în domeniul securității cibernetice", eveniment care marchează încheierea campaniei European Cyber Security 
Month — ECSM (Luna Europeană a Securității Cibernetice). 
Tot în această perioadă, comisarul european responsabil pentru economia și societatea digitale, Mariya Gabriel, 
vizitează România, iar pe agenda sa figurează și susținerea unui discurs în deschiderea celei de-a 7-a conferințe 
internaționale anuale de la București. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 VIDEO UPDATE Senat: Propunerea legislativă de completare a Legii de organizare și funcționare a AGERPRES, adoptată 
Senatul a adoptat, în ședința plenului de luni, inițiativa legislativă pentru completarea Legii 19/2003 privind 
organizarea și funcționarea Agenției Naționale de Presă AGERPRES, prin care se propune demiterea directorului 
general în cazul respingerii de către Parlament a raportului anual de activitate al instituției. 
În favoarea proiectului au votat 64 de senatori, 16 au fost împotrivă și 27 s-au abținut. 
Ministrul Culturii, Lucian Romașcanu, a luat cuvântul, în plenul Senatului, în calitatea sa de inițiator al modificării 
legii AGERPRES. 
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"În primul rând, vă supun atenției faptul că, în acest moment, prin Legea 19/2003, directorul general al AGERPRES 
este singurul angajat al instituțiilor statului de asemenea categorie care nu poate fi demis. În calitatea de 
președinte al Comisiei de cultură, pentru perioada de până în iunie 2017, am analizat absolut toate legile 
instituțiilor care sunt sub control parlamentar și care depind de activitatea Comisiei pentru cultură și media. Este 
singura lege care nu permite demiterea directorului general", a precizat Romașcanu. 
Ministrul a subliniat că inițiativa legislativă nu are legătură cu persoana directorului general sau cu politizarea. 
"Nu are nicio legătură nici cu persoana, cu atât mai puțin cu politizarea, având în vedere că noi, în Parlament, 
facem politici. Pentru faptul că în momentul în care a fost numit (n.r. — directorul general) a fost propus de 
primul-ministru — un actor eminamente politic, votat de Parlament — o instituție eminamente politică — este 
natural ca și procesul de demitere să urmeze aceeași logică. În consecință, legea este foarte simplă: dă 
posibilitatea Parlamentului, prin respingerea raportului de activitate, să demită directorul general al AGERPRES. 
Repet, nu are niciun fel de legătură și implicare alta decât punerea în ordine a procesului de funcționare a 
instituției care se cheamă AGERPRES. Restul, din păcate, sunt abordări strict partizane, care au făcut, cred eu, 
destul de mult rău până acum și sper că, prin intervenția mea și prin celelalte intervenții publice pe care le-am 
avut, să fi pus lucrurile în ordine și să le fi clarificat", a adăugat el. 
Gheorghe Popa, secretar de stat în Ministerul Culturii, a anunțat că Guvernul susține adoptarea propunerii 
legislative. 
Senatorul USR Nicoleta Ramona Dinu a susținut, în plenul Senatului, o serie de amendamente respinse în Comisia 
pentru cultură și media, dar acestea nu au fost acceptate de către majoritatea celor prezenți. Unul dintre 
amendamente prevedea că mandatul directorului general încetează în cazul respingerii raportului anual de 
activitate de către Parlament ''pentru neîndeplinirea obiectivelor cuantificabile prevăzute în Strategia de 
dezvoltare a AGERPRES". 
"Raportul anual al AGERPRES cuprinde bilanțul activității pentru anul precedent, evaluarea activității proprii, 
precum și strategiile, proiectele și măsurile de optimizare a activității pentru anul în curs, fiind depus până la 30 
martie a fiecărui an. Prin urmare, amendamentul propune ca prin această strategie să se definească obiective 
cuantificabile (...) și respingerea de către Parlament a raportului anual să fie întemeiată pe motive obiective, 
respectiv pe aceste aspecte legate de obiectivele cuantificabile din Strategia de dezvoltare a AGERPRES", a 
menționat senatorul USR. 
Lucian Romașcanu a dorit să explice votul exprimat în cazul acestor amendamente. 
"S-au făcut amendamente la lege, nu la inițiativa noastră legislativă. Amendamentele pe care le-am auzit erau la 
legea de funcționare a AGERPRES, nu la legea noastră. În al doilea rând, a fost o punere în acord cu situația 
curentă a AGERPRES inițiativa noastră legislativă. Va urma, avem pregătită o inițiativă legislativă de reformare 
profundă a AGERPRES, care va intra pe circuitul parlamentar în curând", a spus Romașcanu. 
Proiectul, inițiat de senatorii PSD Lucian Romașcanu, ministrul Culturii, Valer-Daniel Breaz, Gabriela Crețu, Ovidiu-
Cristian-Dan Marciu și Liviu-Lucian Mazilu, urmează să fie dezbătut și de Camera Deputaților, în calitate de for 
decizional. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul pentru Mediul de Afaceri: Dezvoltarea relaţiei cu China, o prioritate 
Ministrul pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat, Ilan Laufer, a spus luni, la Mamaia, că dezvoltarea 
relaţiei cu China reprezintă o prioritate pentru România, precizând că această ţară este principalul partener al 
României în Asia şi că schimburile comerciale dintre cele două ţări au ajuns anul trecut la 4,5 miliarde de dolari. 
Ilan Laufer a fost prezent luni, la un forum de cooperare economică, organizat de Primăria Constanţa şi de 
administraţia oraşului chinez Ningbo, la un hotel din staţiunea Mamaia. Cu acest prilej, ministrul a spus că 
dezvoltarea relaţiei cu China reprezintă o prioritate. 
„Inclusiv în programul de guvernare pe care îl avem, dezvoltarea relaţiei cu China reprezintă o prioritate pentru 
noi. China este principalul partener al României în Asia, iar în 2016 schimburile comerciale între ţările noastre au 
atins o valoare de 4,5 miliarde de dolari, iar în 2016 s-a atins un nivel de peste 17 la sută ca şi nivel de creştere a 
exporturilor din România. Evident, în continuare avem un deficit în acest sens şi ne dorim împreună cu companiile 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
din China şi cu suportul părţii chineze să reuşim şi să încurajăm să creştem mai departe inclusiv exporturile 
româneşti către China”, a spus ministrul, citat de News.ro. 
El a mai spus că România are cea mai mare creştere economică din Uniunea Europeană, iar FMI şi Banca Mondială 
şi-au revizuit pozitiv creşterea economică pentru ţara noastră. 
„Vreau să vă fac o scurtă prezentare a economiei româneşti, a situaţiei noastre actuale, a priorităţilor noaste ca 
guvern şi a cadrului pe care România poate să-l ofere ca partener important, poate cel mai important din Europa 
Centrală şi de Est, cu potenţialul cel mai mare pentru partenerii noştri din Est. România se bucură de cea mai 
mare creştere din Uniunea Europeană. A fost prima economie din punct de vedere al creşterii Produsului Intern 
Brut în anul 2016, cu o creştere de 4,8 la sută, iar anul acesta, în primul semestru, avem deja o creştere de 5,8 la 
sută, inclusiv FMI, Banca Mondială, Banca Europeană pentru Dezvoltare şi-au revizuit pozitiv creşterea economică 
pentru ţara noastră, inclusiv pentru anul în curs, cu peste 1,1 procente faţă de estimarea iniţială”, a menţionat 
Ilan Laufer. 
Forumul de cooperare economică „China (Ningbo) – România Industry and Logistics Cooperation Forum” a fost 
organizat luni, în Mamaia, de Primăria municipiului Constanţa şi administraţia oraşului Ningbo, în parteneriat cu 
Ministerul pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat, Camera de Comerţ, Industrie, Navigaţie şi 
Agricultură Constanţa şi Compania Naţională Administraţia Porturilor Maritime Constanţa. Evenimentul a avut ca 
scop principal identificarea oportunităţilor de afaceri locale ce pot deveni investiţii viitoare, în special înfiinţarea 
unei zone industriale şi a unui parc logistic de către partea chineză. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 ULTIMA ORĂ - Fostul lider catalan Carles Puigdemont ar fi FUGIT în Belgia. Mai mulţi membri ai fostului 
Guvern din Catalonia sunt deja la Bruxelles 
Oficiali ai Guvernului spaniol au anunţat, luni, că fostul lider catalan Carles Puigdemont a plecat la Bruxelles, în 
contextul în care un oficial belgian a semnalat că Puigdemont ar putea să primească azil politic în Belgia, 
relatează AGERPRES, citând AFP. 
Vizita lui Puigdemont la Bruxelles vine în contextul în care procuroul general al Spaniei, José Manuel Maza, a 
anunţat căinchisoare-risca-fostul-lider-catalan_1228304.html"> 20 de foşti lideri catalani, printre care şi 
Puigdemont, vor fi puşi sub acuzare pentru rebeliune, insurecţie şi pentru deturnarea fondurilor publice. Liderii 
catalani vor trebui să răspundă acuzaţiilor în faţa Curţii Supreme de Justiţie din Spania. Prin urmare, foştii lideri ai 
regiunii catalane riscă zeci de ani de închisoare. 
În plus, secretarul de stat belgian pentru azil şi migraţie, Theo Francken, declarase anterior că Puigdemont ar 
putea să primească azil în Belgia, dacă se va simţi ameninţat. 
"Persoanele din Catalonia care se simt ameninţate din punct de vedere politic pot aplica pentru azil în Belgia ... 
inclusiv Puigdemont. Acest lucru este 100% legal. În momentul de faţă nu există o solicitare în aşteptare, dar totul 
se mişcă foarte rapid în Catalonia. Vom vedea ce se va întâmpla în următoarele zile. Belgia poate fi o soluţie de 
scăpare pentru Puigdemont”, afirmase oficialul belgian. 
Potrivit presei spaniole, mai mulţi membri ai fostului Guvern regional din Catalonia ar fi ajuns la Bruxelles. 
De altfel, Puigdemont ar urma să susţină o conferinţă de presă pe parcursul zilei de luni. 
(Sursa: Agerpres) 
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